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PROTOKÓŁ NR XXXV/17 SESJI RADY GMINY REŃSKA WIEŚ  

W DNIU 25 PAŹDZIERNIKA 2017 ROKU 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie oraz stwierdzenie prawomocności obrad sesji Rady Gminy Reńska Wieś. 

2. Informacja z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Reńska Wieś. 

3. Informacja z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Gminy. 

4. Informacja z działalności międzysesyjnej Komisji Stałych Rady Gminy. 

5. Działalność Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Reńskiej Wsi w roku 2017. 

6. Ustalenie stawek podatkowych na 2018 rok – dyskusja, głosowanie nad projektem uchwały 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

7. Głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Reńska Wieś na rok 

2017. 

8. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

9. Zapytania i interpelacje. 

10. Zamknięcie obrad. 

 

Obecnych 14 radnych ze statutowego składu 15 radnych (nieobecna Radna Beata Wiśniewska).  

Ad. 1 Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś K. Flegel - Otwarcie, stwierdzenie 

prawomocności obrad XXXV sesji Rady Gminy Reńska Wieś. Powitanie gości wg listy obecności.  

 

Oddanie głosu Przedstawicielkom z KRUS. 

Kierownik PT KRUS – J. Witkoś-Lenartowicz – przedstawienie oferty ubezpieczeń, rehabilitacji  

i szkoleń dla rolników. Apel do Sołtysów o rozpowszechnianie informacji wśród rolników.  

Specjalista KRUS Głubczyce – B. Ziółko – apel o bezzwłoczne zgłaszanie wypadków rolniczych.  

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś K. Flegel  - zarządzenie 3 minutowej przerwy. 

 

Ad. 2 Wójt M. Wojciechowski - sprawozdanie z pracy Wójta Gminy Reńska Wieś za okres  

od 29 września do 25 października r. (załącznik do protokołu)  

Dodatkowo Wójt M. Wojciechowski poinformował, że: 

- wpłynęły dwie oferty na organizacje dożynek w roku 2018: Sołectwo Długomiłowice i Sołectwo 

Pokrzywnica. Komisja Oświatowa wyda opinie. Zapytanie do Sołtysa Długomiłowic: Gdzie miałyby 

się odbyć dożynki? 

Sołtys J. Domin, odp: przy szkole. 

Wójt M. Wojciechowski, stwierdzenie: na terenie szkolnym nie można sprzedawać i spożywać 

alkoholu. Komisja sprawę przeanalizuje. W roku 2018 Gmina może złożyć tylko 1 wniosek na drogę 

dojazdową do gruntów rolnych. Komisję gospodarczą proszę o wybór która to będzie droga.   

  

Ad. 3 Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś K. Flegel  - sprawozdanie z pracy za okres od  

29 września do 25 października 2017r  

7 października –  spotkania z parami 50 lat po ślubie 
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18 października – posiedzenie Komisja Rewizyjna 

20 października  - pogrzeb P. Kierznowskiego    

23 października –  posiedzenie Komisji Finansowo - Gospodarczej 

29 października - wpłynęło pismo Sołtysa z Długomiłowic dot. propozycji do budżetu, odpowiedź 

pisemna została już przygotowana i dziś przekazana Radnemu. 

3 października  (do wiadomości) – pismo Bpa Andrzeja Czai dot. wsparcia remontu Katedry 

4 października (do wiadomości) - pismo  zarządu LKZ PoRaWie Większyce dot. przedłużenia 

terminu pozyskania  kwoty 200 tys. zł.  

9 października – apel Opolskiego Zrzeszenia Przewoźników drogowych o niepodnoszenie lub 

obniżenie podatku 

5 października pismo Pana Kołojdziejskiego, Radni otrzymali kopię pisma drogą mailową.  

 

Ad. 4  Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej - I. Mainka: sprawozdanie z posiedzenia komisji  

w dniu 16 października. Komisja zapoznała się z propozycją stawek podatkowych na 2018 rok oraz 

poznała ranking wydatków inwestycyjnych, Gmina ma 187 miejsce  na 155 gmin wiejskich. 

Dodatkowo Komisja przeanalizowała wydatki związane z działalnością świetlic. Komisja odwiedziła 

świetlice w Pokrzywnicy i Poborszowie.   

Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej – K. Olszowka: sprawozdanie z posiedzenia 

komisji w dniu  23 października 2017 roku. Temat posiedzenia: analiza stawek podatkowych na 

2018. Komisja rekomenduje Radzie przyjęcie uchwały. Komisja zapoznała się również z zadaniami 

inwestycyjnymi na 2018 rok.  

Przewodniczący Komisji Społeczno – Oświatowej - J. Greinert: sprawozdanie z posiedzenia 

komisji wyjazdowej w przedszkolu w Mechnicy. Temat posiedzenia informacje dotyczące 

funkcjonowania przedszkoli, zabezpieczenie ilości miejsc w odniesieniu do potrzeb rodzin.  Komisja 

widzi potrzebę budowy nowego przedszkola w Mechnicy.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś K. Flegel: otwarcie dyskusji nad sprawozdaniami.  

Radny Powiatowy T. Kandziora, informacja: koło mniejszości niemieckiej DFK Pokrzywnica 

otrzymała środki finansowe w wysokości 3.000 zł na doposażenie świetlicy w Pokrzywnicy w stoły  

i krzesła. Środki uzyskano z Fundacji Rozwoju Śląska. 

 

Wójt M. Wojciechowski, informacja: rankingi dostępne są na stronie „wspólnota czasopismo 

samorządowe” w zakładce rankingi. W „Rankingu wydatków inwestycyjnych za ostatnie trzy lata”,  

na ponad 1500 gmin, Reńska Wieś jest na 187 miejscu. 

Proponujemy zmianę w budżecie – 5 tys. zł do zakupu używanego samochodu strażackiego dla OSP 

Pokrzywnica. Kwotę 75 tys zł Strażacy pozyskali sami z innych źródeł.   
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Ad. 5. Przedstawiciel GOPS Cz. Kosydor – prezentacja multimedialna nt. Działalność  

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Reńskiej Wsi w roku 2017  (załącznik do protokołu) 

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś K. Flegel: otwarcie dyskusji na w/w temat.   

Wójt M. Wojciechowski, zapytanie: czy wśród niebieskich kart jest jakaś dla mężczyzny? 

Przedstawiciel GOPS Cz. Kosydor , odp: tak.   

Sołtys Łężec J. Plesch, zapytanie: czy jest jakiś sposób, żeby wymusić na kimś kto otrzymuje 

zasiłek, aby pomógł innej osobie starszej i samotnej? 

Wójt M. Wojciechowski odp.: nie ma możliwości przymuszenia. Za otrzymaną pomoc społeczną, 

nie można nikogo zmusić do jej odpracowania.  

Radny J. Tomanek zapytanie: zasiłki stałe są jednorazowe?  

Przedstawiciel GOPS Cz. Kosydor, odp: zasiłki stałe obowiązują na czas ważności orzeczenia. Co 

pół roku robiona jest aktualizacja sytuacji rodzinnej, czy dochód się nie zmienił.  

Sołtys Łężec J. Plesch, zapytanie: jest osoba samotna, która nie chce kontaktować się ze światem 

zewnętrznym, co robić z takimi osobami? 

Przedstawiciel GOPS Cz. Kosydor, odp: próbujemy dotrzeć do takich osób, do których dana 

samotna osoba ma zaufanie. Dopóki nie stanowi zagrożenia życia dla samej siebie lub osób trzecich, 

nie ma możliwości działania.  

Wójt M. Wojciechowski, odpowiedź: jeżeli nie jest ubezwłasnowolniona wyrokiem sądu i realizuje 

swoje życiowe potrzeby to problemy komunikacyjne z sąsiadami nie upoważniają nas do  ingerencji.   

Sołtys Łężec J. Plesch, stwierdzenie:  chcę uniknąć sytuacji, że jeżeli coś się stanie, to żeby nie było 

problemu, że wszyscy wiedzieli a nikt nie zareagował. 

Wójt M. Wojciechowski odpowiedź: sytuacja jest pod kontrolą GOPSu, Panie zbierają informacje. 

Radny K. Pogodzik zapytanie: w Większycach była podobna sprawa załatwiona z natychmiastową 

interwencja, dlaczego w Łężcach tak się nie da? Czy ta osoba jeszcze żyje i czy ma prawo do 

odwiedzin? 

Przedstawiciel GOPS Cz. Kosydor, odp: Decyzja w tej konkretnej sprawie była podejmowana 

bardzo długo. Szczegółowych informacji na temat tej osoby udzielimy Panu indywidualnie  

w Ośrodku.  

 

Przewodniczący Rady Gminy K. Flegel   - zakończenie dyskusji, zarządzenie 10- minutowej 

przerwy, wznowienie obrad po przerwie.  

 

Ad. 6 UCHWAŁA NR XXXV/206/17 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości. 

Przewodniczący Rady Gminy K. Flegel odczytanie projektu w/w uchwały, otwarcie dyskusji, brak 

chętnych do dyskusji, głosowanie nad uchwałą. W głosowaniu brało udział  14 radnych.  (za – 14, 

przeciw - 0  wstrzymujące – 0). Uchwała została jednogłośnie przyjęta. 
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AD. 7 UCHWAŁA NR XXXV/207/17 w sprawie zmiany budżetu gminy Reńska Wieś na rok 

2017; Oddanie Głosu Pani Skarbnik 

Skarbnik Gminy Reńska Wieś R. Słociak przedstawienie projektu w/w uchwały, otwarcie 

dyskusji,   

Radny J. Majnusz, zapytanie do Wójta, na czym będzie polegał I etap w Radziejowie? 

Wójt M. Wojciechowski, odpowiedź: na wykonaniu w podbudowie tłuczniowym. 

Radny K. Pogodzik, zapytanie: którego odcinka dotyczy dokumentacja na ul. Sportowej? Będzie 

wjazd na krajówkę? 

Wójt M. Wojciechowski, odpowiedź: dotyczy dwóch łączników. Formalnie wjazd będzie, ale nie 

będzie miał statusu drogi.  

Przewodniczący Rady Gminy K. Flegel – zamknięcie dyskusji, głosowanie nad wcześniej 

odczytaną uchwałą. W głosowaniu brało udział 14 radnych.  (za – 14, przeciw - 0  wstrzymujące – 

0). Uchwała została jednogłośnie przyjęta. 

 

Ad. 8 Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Przewodniczący Rady K. Flegel - Głosowanie nad przyjęciem bez czytania protokołu  

z poprzedniej sesji. W głosowaniu brało udział 14 radnych.  (za – 14, przeciw - 0  wstrzymujące – 0). 

Protokół został jednogłośnie przyjęty.  

 

Ad. 9 Zapytania i interpelacje. 

 

Sołtys Reńska Wieś J. Kowalski,  informacja: w czwartek posadzono kwiaty, a w piątek już  

18 zostało skradzionych. Uwaga do działalności policji na terenie gminy. W ciągu dnia upominają 

pijanych mężczyzn, wieczorami jednak nie reagują na rozrabiającą młodzież.  

 

Sołtys Większyce M. Matuszewski,  zgłosił problem na ul. Klonowej w Większycach, po ulewach 

jest bardzo ciężka sytuacja. 

Wójt M. Wojciechowski, odpowiedź: co chwilę dosypujemy tam tłuczeń,  być może w przyszłym 

roku będzie tam położony asfalt.  

 

Sołtys Pociekarbia - M. Klinger zgłoszenie problemu nieświecącej lampy. Lampy świecą  

w nieodpowiednich godzinach.  

Wójt M. Wojciechowski, odpowiedź; interwencja Zakładu podejmowana jest wtedy, gdy nie świeci 

5 % lamp. Do 1 lampy mogą przyjadą tylko wtedy, jak jadą po drodze na inną interwencję. Zegary są 

ustawione na wschód i zachód słońca. Proszę obserwować, jak nie będzie działać prawidłowo, to 

zgłosimy.  

 

Sołtys Łężec - J. Plesch, zgłoszenie problemu lamp przy alejce od kościoła do cmentarza,  wiatr 

zdmuchuje klosze, zgłoszenie sprawy u Pana Dapy nie pomogło,  proszę o pomoc.  
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Wójt M. Wojciechowski, odpowiedź: zgłosimy.  

 

Radny B. Ardeli, zapytanie: w Naczysławkach dąb się przewrócił, co z tym zrobić? 

Wójt M. Wojciechowski, odpowiedź: proszę o kontakt z Referatem Środowiska Urzędu Gminy, 

zgłosimy do Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków, po uzyskaniu zgody można będzie go ciąć.  

 

Sołtys Łężec - J. Plesch, zapytanie: dlaczego robiony jest tylko ciąg główny kanalizacji, bez 

rozgałęzień do poszczególnych posesji  

Wójt M. Wojciechowski, odpowiedź: Firma wygrała przetarg i ma to zrobić, nie ingerujemy w ich 

organizacje pracy. Wszystko musi być i tak zrobione. 

 

Radny J. Majnusz, zapytanie: co robimy z Zamkiem w Komornie? 

Wójt M. Wojciechowski, odpowiedź: pierwszy przetarg jest głoszony od nowa, potem będzie drugi 

przetarg, jak się nie znajdzie nabywca, to w drodze rokowań będzie sprzedawany. Cena taka jak  

w pierwszym przetargu.  

 

Ad. 9 Przewodniczący Rady Gminy– K. Flegel – zakończenie obrad XXXV sesji Rady Gminy. 

Obrady sesji zakończono o godz. 1545. 

 

Protokołowała: Anna Ludwig 

 


